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                  PROCES – VERBAL 

Încheiat cu ocazia şedinţei  extraordinare  online,  a  Consiliului  local  al 

municipiului  Târgu Mureş  din data de  14  martie  2022   

 

 

 

Din totalul de 23 de consilieri locali în funcţie, sunt prezenţi online la  şedinţă  21 

consilieri locali. Absentează d-nii consilieri Maior Claudiu şi Tamasi Zsolt.  

 

Dl. consilier Kelemen: - Stimaţi colegi, declar deschisă şedinţa extraordinară a 

Consiliului Local al Municipiului Târgu Mureş din data de azi, 14 martie 2022. 

Pe ordinea de zi avem şase proiecte de hotărâre. Am să vă rog să votăm  Ordinea 

de zi.  

Cine este împotriva ordinii de zi? - Nimeni Dacă se abţine cineva? - Iarăşi nimeni. 

Atunci, ordinea de zi a fost aprobată în unanimitate.  

Înainte să trecem la dezbaterea punctelor de pe ordinea de zi, vă rog să luaţi act de 

cele şase documente de informare pe care le avem pe tablete. Si vă rog sa trecem la 

dezbaterea proiectului de hotărâre. 

Punctul nr. 1 din ordinea de zi 

Proiect  de hotărâre privind aprobarea validării Dispoziţiei de Primar nr. 215 din 

22 februarie 2022 referitoare la modificarea bugetului Unităţii Administrativ Teritoriale - 

Municipiul Târgu Mureş pe anul 2022 şi rectificarea bugetului Unităţii Administrativ 

Teritoriale – Municipiul Târgu Mureş pe anul 2022: 

Dl. consilier Kelemen: - Domnul director, vă salut şi vă dau cuvântul ca să ne 

prezentaţi pe scurt care  sunt acele modificări pe care le facem prin această rectificare. 

Dl. director Crăciun Ioan: - Mulţumesc domnule preşedinte.  

Înainte să dau citire proiectului de hotărâre, o să dau câteva explicaţii şi vă stau la 

dispoziţie dacă sunt întrebări. Validarea Dispoziţiei nr. 215 se referă la faptul că în 

februarie, după aprobarea bugetului de către dumneavoastră, pe cotele defalcate din TVA 

pentru finanţarea învăţământului am primit în plus faţă de execuţia de anul trecut, 

1.703.000 lei, bani pe care i-am prevăzut în buget la capitolul de venituri, şi la cheltuieli, 

din acea sumă 1.347.000 i-am pus pe utilităţi pentru învăţământ, iar suma de 356.000 au 

mers aşa cum au venit pentru finanţarea învăţământului privat. Aceste lucruri referitoare la 

dispoziţie, dacă sunt întrebări? 

Referitor la rectificarea bugetară, au fost solicitări în primul rând de la Direcţia de 

Asistenţă Socială  alocarea unei sume de 100.000 de lei din rezerva bugetară pentru 

cheltuieli destinate migranţilor proveniţi din Ucraina. Au mai fost solicitări, de asemenea, 

de alocare de sume pentru Serviciul de Utilităţi Municipale, o dată prin relocare de la 

capitolul de investiţii suma de 450 de mii, era o poziţie acolo dublată, tot pentru a face faţă 

cheltuielilor pentru cei care provin din Ucraina, pentru a putea opera spaţiile de cazare de 

la Casa Mihai Eminescu şi de la Casa de Oaspeţi a Primăriei. Vineri s-a încheiat un 
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protocol pe care l-aţi aprobat cu ISU pentru a deconta aceste cheltuieli. Aceşti bani sunt 

doar pentru angajarea cheltuielilor. Ulterior vor fi recuperaţi dacă vom avea acolo cazaţi 

migranţi care provin din Ucraina de la Inspectoratul de Situaţii de Urgenţă. Au mai fost 

cerute sume de la Direcţia şcolii 100.000 pentru reparaţie gard la Grădiniţa cu program 

prelungit numărul 15. Şi alocarea de la ADP alocarea sumei de 80.000 de lei pentru 

contractare texte pentru inscripţionarea clădirilor istorice şi culturale din municipiu. 

Dl. consilier Kiss: - Domnul preşedinte, o întrebare către dl. director dacă se 

poate. 

Dl. consilier Kelemen: - Vă rog domnule Kiss.  

Dl. consilier Kiss: - Am înţeles că aceste sume care se cheltuie pentru pază, pentru 

încălzit, iluminat, apă, canal, se recuperează în integralitate? 

Dl. director Crăciun Ioan: - Vă referiţi la, pentru cei proveniţi din Ucraina? 

Dl. consilier Kiss: - Exact. 

Dl. director Crăciun Ioan: - Se recuperează în condiţiile în care o să avem acolo 

oameni care beneficiază de aceste servicii. Este un cuantum, este 50 de lei pe zi pentru 

cazare şi 20 de lei pentru hrană. Sistemul este în felul următor. Noi am alocat sume în 

buget ca în eventualitatea în care o să avem cereri pe această linie, să putem angaja 

cheltuieli.  În momentul în care vom angaja cheltuieli. Este clar că în limita la ce angajăm 

o să depunem decont la ISU şi să recuperăm aceşti bani în cuantumurile pe care vi le-am 

precizat. 

Dl. consilier Kiss: - Am înţeles, este în regulă. Era nota de fundamentare  destul 

de vagă. De exemplu, scria servicii de pază 90.000 de lei şi scrie un post permanent.  Nu se 

ştie perioada, nu se ştie, nu este o detaliere tehnică dar dacă se face ulterior pe baza unui 

decont, e în regulă. Să nici nu încurajăm eventual o oarecare risipă sau lipsă de eficienţă, 

că sunt la modul general specificate. De exemplu, apă, canal, salubritate 60.000 de lei. E 

mult, sunt aproape 9.000 de metri cubi de apă dacă luăm aşa. Dar repet, dacă se face 

ulterior şi asta ar fi rugămintea, un decont, e în regulă. Mulţumesc. 

Dl. consilier Kelemen: - Un lucru vreau sa clarific. Aţi citit  Grădiniţa numărul 

15, însă este vorba de 10. Doar să clarificăm acest aspect.  

Dacă sunt alte întrebări? Dacă nu sunt, atunci o să vă rog domnul director să 

trecem la votul materialului pe puncte şi stimaţi colegi cum am procedat până acum, o să 

întreb dacă este ceva împotrivă sau dacă se abţine şi dacă nu, atunci o luăm ca vot în 

unanimitate. Dacă sunteţi de acord?  Mulţumesc. Domnule director, aveţi cuvântul. 

Dl. director Crăciun Ioan: -  Proiect de hotărâre privind aprobarea validării 

dispoziţiei de primar numărul 215 din 22 februarie 2022 referitoare la modificarea 

bugetului unităţii administrativ teritoriale municipiul Târgu Mureş pe anul 2022 şi 

rectificarea bugetului unităţii administrativ teritoriale municipiul Târgu-Mureş pe anul 

2022.  

Articolul 2. Se aprobă rectificarea bugetului local al unităţii administrativ 

teritoriale municipiul Târgu Mureş pe anul 2022 în sumă de 630.512.000 lei la partea de 

venituri şi în sumă de 658.582.000 lei la partea de cheltuieli, conform anexei numărul 1, 

respectiv pe secţiunea de funcţionare în sumă de 418.193.000 lei, anexa numărul 1/SF  şi 

secţiunea de dezvoltare în sumă de 212.319.000 lei  partea de venituri, şi în sumă de 

240.389.000 pe partea de cheltuieli, conform anexei numărul 1/SD. 

Dl. consilier Kelemen: - Dacă este ceva împotrivă? –  

Dacă se abţine cineva? - 2 abţineri (Papai L., Balaş R.) 

Dl. director Crăciun Ioan: -  O să dau citire pe rânduri, aşa cum se va modifica 

bugetul. 
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 La poziţia numărul 1 la Total venituri suma de 629.601.000 lei se va modifica în 

630.512.000 lei. 

Dl. consilier Kelemen: - Dacă este împotrivă cineva? - 

Dacă se abţine cineva? –  

Dl. director Crăciun Ioan: -  Rândul 14, de la 11.738.097 la 12.649.097 lei. 

Dacă este cineva împotrivă sau se abţine? Nu, mulţumesc. 

Linia 84, de la 657. 671.000  la 658.582.000 

Dacă este împotriva cineva sau se abţine? Nu, mulţumesc. 

Linia 87,  de la 199.139.000 la 200.501.000 lei. 

Dacă este împotriva cineva sau se abţine? Nu, mulţumesc. 

Rândul  92 , de la 3.000.000 la 2.900.000 lei. 

Dacă este împotrivă cineva sau se abţine? Nu, mulţumesc.  

Linia 121,  de la 67.081.000  la 66.730.000 lei. 

Dacă sunt abţineri sau se opune cineva? Nu,  mulţumesc, aprobat în unanimitate  

Linia 152, de la 53.622.000  la  53.722.000 lei. 

Dacă este împotrivă cineva sau se abţine? Nu, mulţumesc.  

Linia 154,  de la 19.414.000 la 19.314.000 lei. 

Dacă este împotrivă cineva sau se abţine? Nu, mulţumesc. 

Linia 167,  de la 3.000.000 la 2.900.000 lei. 

Dacă este împotrivă cineva sau se abţine? Nu, mulţumesc. 

Linia 193, de la 82 .507.000  la 82.607.000 lei. 

Dacă este împotrivă cineva sau se abţine? Nu, Mulţumesc. 

Linia 265,  de la 49.451.000  la 49.551.000 lei. 

Dacă este împotrivă cineva sau se abţine? Nu, Mulţumesc. 

Linia 291, de la 460.000 la 560.000 lei. 

Dacă este  împotrivă cineva sau  abţine? Nu, mulţumesc. 

Linia 294, de la 92.723.000 la 93. 322.000  lei. 

Dacă este cineva împotrivă sau se abţine?  Nu, mulţumesc. 

Linia  312, de la 15.252.000 la 15.251.000 lei. 

Dacă este împotrivă cineva sau  abţine? Nu, mulţumesc. 

Linia 313, de la  15.252.000 la 15.251.000 lei. 

Dacă este împotrivă cineva sau se abţine? Nu, mulţumesc. 

Linia 315, de la 68.896.000 la 69.496.000 lei.  

Dacă se abţine cineva sau este împotrivă?  Nu, mulţumesc. 

Linia 316,  de la 62.945.000  la 63.057.000 lei. 

Dacă este împotrivă sau se abţine?  Nu. 

Linia 335, de la 57.960.000  la 58.072.000 lei. 

Dacă este împotrivă ceva sau se abţine?  Nu, mulţumesc.  

Articolul 3.  Se aprobă detalierea cheltuielilor bugetului local a Unităţii 

Administrativ Teritoriale municipiul Târgu Mureş pe anul 2022 în valoare totală de 

658.582.000 lei conform anexei numărul 2. 

Cine este pentru? – 19 voturi 

Cine este împotrivă? 

Cine se abţine? – 2 abţineri (Papai L., Bălaş R.) 

Articolul 4. Se aprobă cheltuielile privind reparaţiile curente ale bugetului local al 

Unităţii Administrativ Teritoriale municipiul Târgu Mureş pe anul 2022, în sumă de 

40.793.000 lei credite bugetare, respectiv 39.210.000 lei credite de angajament multianuale 

conform anexei numărul 2/1, pe fiecare capitol şi subcapitol bugetar. 
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Cine este pentru? – 21 voturi 

Cine este împotrivă? 

Cine se abţine? –  

Articolul 5. Se aprobă bugetul pentru activităţi culturale sportive şi tineret a 

Unităţii Administrativ Teritoriale municipiul Târgu Mureş pe anul 2022 în sumă de 

22.735.000 lei conform anexei numărul 2/2. 

Cine este pentru? – 19 voturi 

Cine este împotrivă? 

Cine se abţine? – 2 abţineri (Papai L., Bălaş R.) 

Articolul 6. Se aprobă programul de investiţii publice finanţate din buget bugetul 

local al Unităţii Administrativ Teritoriale municipiul Târgu Mureş pe anul 2022, în sumă 

de 66.730.000 lei credite bugetare respectiv 110.495.700 lei credite de angajament 

multianuale, conform anexei 2/4 pe fiecare capitol şi subcapitol bugetar. 

Cine este pentru? – 21 voturi 

Cine este împotrivă? 

Cine se abţine? –  

Articolul 1. Se aprobă validarea Dispoziţiei de primar nr. 215 din 22.02.2022 

referitoare la modificarea bugetului Unităţii Administrativ Teritoriale municipiul Târgu 

Mureş pe anul 2022 şi rectificarea bugetului local al Unităţii Administrativ Teritoriale 

municipiul Târgu Mureş pentru anul 2022 conform Anexelor nr. A, 1, 1/SF, 1/SD, 2, 

2/1,2/2 şi 2/4 care fac parte integrantă din prezenta hotărâre. 

Cine este pentru? – 18 voturi 

Cine este împotrivă? 

Cine se abţine? – 3 abţineri (Papai L., Bălaş R.. Moldovan C.) 

Supun la vot  materialul în integralitate, cu toate articole aprobate deja.  

Cine este pentru? – 18 voturi 

Cine este împotrivă? 

Cine se abţine? – 3 abţineri (Papai L., Bălaş R.. Moldovan C.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 18 voturi pentru şi 3 abţineri. 

Punctul nr. 2 din ordinea de zi 

Proiect  de hotărâre privind modificarea Anexei 1 la Hotărârea Consiliului local 

municipal nr. 255 din 30.08.2018 referitoare la aprobarea contractării unei finanţări 

rambursabile interne/externe în valoare de 33.582.570,00 lei. 

Dl. consilier Kelemen: - Domnul director, pe scurt, ne spuneţi despre ce este 

vorba? 

Dl. Crăciun Ioan: - Din acel credit contractat care a suferit mai multe modificări 

de-a lungul timpului, am ajuns să avem neutilizată pentru anul 2022 suma de 12.324.781 

lei, care  dorim să îi schimbăm destinaţia ca să obţinem aprobarea tragerii din plafon 

pentru plata autobuzelor Diesel care o să vină, şi în acest context trebuie să modificăm 

destinaţia pentru că pe 2022 aveam aprobat un plafon doar de vreo 5.500.000. Trebuie să 

ne aprobe diferenţa şi tot ce a rămas netras de-a lungul timpului din credit, să utilizăm 

pentru plata autobuzelor. 

Dl. consilier Kelemen: - Dacă sunt întrebări? Dacă nu, atunci supun la vot.  

Cine este pentru? – 21 voturi 

Cine este împotrivă? 

Cine se abţine? –  

Hotărârea a fost adoptată cu 21 voturi pentru. 
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Punctul nr. 3 din ordinea de zi 

Proiect  de hotărâre privind modificarea  tarifelor de salubrizare în Municipiul 

Târgu Mureş: 

Dl. consilier Kelemen: - Domnul director Moldovan este aici, aveţi cuvântul, vă 

rog. 

Dl. Moldovan Florian: -  La sfârşitul anului 2021 în luna decembrie s-a semnat 

un nou contract pe o perioadă de doi ani de zile pentru colectarea şi transportul deşeurilor. 

Procedura a fost lansată la începutul anului 2021, fapt pentru care s-a utilizat pentru toate 

estimările tarifele la data respectivă. Pe parcursul anului în lunile iunie, mai, iunie, iulie şi 

inclusiv în luna februarie a acestui an, au avut loc majorări ale tarifelor practicate de către 

operatorii de la staţia de la Cristeşti, Sânpaul şi respectiv TMB. În contractul semnat cu 

actualul operator era stipulat foarte clar că poate să îşi modifice tarifele doar dacă anumite 

componente sunt modificate de către operatorii de la staţiile unde trebuie să se depună 

gunoiul respectiv deşeurile reciclabile. În urma fundamentării acestor tarife cu acele 

majorări care sunt chiar de 177% pe anumite componente s-a ajuns la necesitatea majorării 

contractului cu 46,7 % , ceea ce înseamnă că o creştere a tarifului de la 8.30 lei cât era 

estimat, la 12.30 lei  parcă, dacă nu mă înşel, această majorare, vreau să vă spun că în 

cuantumul taxei stabilite de către municipiu au fost cuprinse aceste majorări, mai puţin 

acea, ultima majorare care a fost în februarie care s-a practicat la depozitare de la  86 de lei 

la 110 lei. Deci din punct de vedere financiar, veniturile estimate de a se încasa de la 

populaţie şi cheltuielile necesare pentru această majorare ar fi o diferenţă de 48.000 lei pe 

o perioadă de 22 de luni, ceea ce înseamnă pentru a nu aduce majorări ale taxei către 

populaţie, această sumă ar trebui suportată pe această perioadă de către municipiu. 

Dl. consilier Kelemen: - dacă sunt întrebări? 

Dl. consilier Papai. - Nu neapărat întrebări, dar având în vedere că, deci, noi am 

perceput acea taxă, deci este vorba de o taxă care mi se pare imoral să o modificăm în 

cursul anului, deci este normal să suporte municipalitatea diferenţa de preţ că  jumătate din 

populaţie au plătit deja acea taxă, deci nici nu cred că se pune problema, eventual de la 

anul. Deci nu ştiu dacă e ok să suporte municipalitatea pe 20 şi ceva de luni, dar pe anul în 

curs neapărat. Mulţumesc. 

Dl. consilier Kelemen: - Dacă nu sunt alte intervenţii,  atunci o supun la vot 

material.                 

Cine este pentru? – 21 voturi 

Cine este împotrivă? 

Cine se abţine? –  

Hotărârea a fost adoptată cu 21 voturi pentru. 

Punctul nr. 4 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind nominalizarea unui delegat al Consiliului local al 

municipiului Târgu Mureş în cadrul Comisiei locale de recrutare – încorporare. 

Dl. consilier Kelemen: - Trebuie să nominalizăm un delegat. Domnişoară Frunda, 

văd că cereţi cuvântul. Aveţi cuvântul 

D-ra consilier Frunda: - Mulţumesc. Sper să nu avem nevoie de această comisie 

şi sper din tot sufletul că nu o să recrutăm pe nimeni, pentru un eventual război. Dar dacă 

trebuie să numim pe cineva, eu aş dori să numesc din partea grupului UDMR  pe dl. 

Kelemen Marton. 

Dl. consilier Kelemen: - Mulţumesc. Dacă sunt alte nominalizări. 

Dl. consilier Papai: - Eu nu am nimic cu domnul Kelemen, cred că ştie chestia 

asta, dar eu cred că ar trebui nominalizat o persoană cu experienţă militară eventual şi cu 
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un grad mai înalt. Asta nu am de unde să ştiu cine cum stă, dar ar trebui să ne gândim la 

chestia asta. Adică prin asta mă exclud pe mine, de exemplu. 

Dl. consilier Kelemen: - Ok, aveti o propunere domnul consilier Papai? 

Dl. consilier Papai: - Asta spun, că nu ştiu cine a făcut armata, cine nu a făcut 

armata şi cine la ce grad a ajuns în armată, dar ar trebui consultaţi colegii şi să fie propus 

cineva care are un anumit grad. Părerea mea. 

Dl. consilier Kelemen: - Am înţeles. Este cineva cu grad care se autopropune?  

Cred că decizia asta trebuie să luăm acum. 

Dl. consilier Pescar: - Eu am grad, dar nu ştiu sigur ce grad am şi nici nu mă 

propun. Eu am grad militar, pentru că am făcut la termen redus şi pe tot ne-o gradat, cred 

că am ieşit la după ce am terminat facultatea, locotenent, înainte de terminarea facultăţii 

sublocotenent. De-a lungul timpului fără vina niciunuia dintre absolvenţii de facultate le-a 

crescut gradul. Dar nu cred că asta, nici nu mă recomandă nici nu, cred că nu prea are 

legătură cu cine pe cine trimite la război. Nu-i dăm arma în mână, numai îl trimitem. 

Dl. consilier Kiss: - Deci exact ce a spus şi colegul meu domnul Pescar, până la 

urmă avem nevoie de un om cu aptitudini organizatorice. Eu cred că dumneavoastră 

sunteţi cel mai potrivit. Nu este cazul să luăm puşca în mână nici nu o să reorganizează 

serviciul de recrutare, sunt specialişti acolo care îşi fac treaba. 

Dl. consilier Kelemen: - Vă mulţumesc foarte mult de încredere, dl. Kiss. Dacă 

sunt alte propuneri? Dacă nu sunt, atunci supun la vot proiectul de hotărâre cu propunerea 

domnişoarei Frunda adică cu privire la persoana mea. Mulţumesc de încredere, absolut nu 

sunt bucuros de această chestie, dar să vedem ce şi cum va trebui să facem. Supun la vot. 

Cine este pentru? – 21 voturi 

Cine este împotrivă? 

Cine se abţine? –  

Hotărârea a fost adoptată în unanimitate cu nominalizarea făcută. 

Punctul nr. 5 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind desemnarea a doi consilieri locali în vederea 

constituirii Comisiei de evaluare a performanţelor profesionale individuale ale secretarului 

general al Unităţii Administrativ Teritoriale – Municipiul Târgu Mureş. 

Dl. consilier Kelemen: -  Am nevoie de propuneri.  Sunt desemnaţi cei doi 

viceprimari, atunci nu am nevoie de propuneri. Sunt desemnaţi cei doi viceprimari, din 

câte am înţeles. Cred că putem să mergem înainte cu această propunere. Dacă nu sunt 

intervenţii, o supun la vot. 

 Cine este pentru? – 21 voturi 

 Cine este împotrivă? 

 Cine se abţine? –  

 Hotărârea a fost adoptată cu 21 voturi pentru. 

Punctul nr. 6 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind modificarea şi completarea Anexei 3 – Caietul de 

sarcini – parte integrantă a H.C.L.M. nr. 321/2021  privind aprobarea delegării Serviciului 

public de salubrizare pentru activităţile de dezinfecţie, deratizare şi tratamente fitosanitare 

în municipiul Târgu Mureş, prin contract de concesiune, precum şi aprobarea constituirii 

comisiei de evaluare  şi a membrilor înlocuitori şi aprobarea unor documentaţii aferente 

acestuia. 

Dl. consilier Kelemen: -  Domnule director, vă rog pe scurt spuneţi-ne despre ce 

este vorba. Pe urmă dau posibilitate consilierilor  să interveniţi. 
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Dl. director Moldovan Florian:  - Materialul a mai fost introdus în şedinţa 

trecută. Vreau să atrag atenţia că suntem într-o criză de timp din punct de vedere al  

procedurii de achiziţie. Modificarea care a apărut, a intervenit datorită acelui indice  a 

serviciilor de salubrizare,  care conform Legii concesiunilor la data lansării  pe SICAP 

trebuie actualizat acel indice. Practic, acest indice s-a modificat, a avut loc o creştere şi s-

au modificat corespunzător acelei estimări ale valorilor procedurii de concesionare a 

acestor servicii. Termenul dat de către legislaţie este undeva la 4-5 luni minim, ca şi 

procedură de achiziţie. Cu cât lungim mai mult, riscăm să nu reuşim să concesionăm acest 

serviciu de salubrizare. 

Dl. consilier Kelemen: -  Am înţeles, dacă sunt intervenţii? Dacă nu sunt, atunci o 

supun. 

Cine este pentru? – 17 voturi 

Cine este împotrivă? 

Cine se abţine? – 4 abţineri (Papai L., Bălaş R.., Pui S., Moldovan C.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 17 voturi pentru şi 4 abţineri. 

Am epuizat ordinea de zi, la diverse dacă vrea să intervină cineva? Dacă nu, atunci 

vă mulţumesc pentru participare şi vă doresc o zi bună!  

 

 

         Dl. consilier  Kelemen Atilla  – preşedinte de şedinţă  ______________________ 

         D-na Bâta Anca Voichiţa  -  Secretar  general  al  Municipiului Târgu Mureş __ 

 


